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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire valók a kormányhivatalokba bedarált 
környezetvédelmi hatóságok, ha lépten-nyomon szemet hunynak a környezetkárosítás felett?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Multinacionális cégek és hazai vállalkozók építési láza, mint a tornádó söpör végig hazánk legszebb
tájain, nem kímélve természeti értékeinket, feláldozva legfontosabb természeti erőforrásainkat, 
rontva a környezet állapotát.

Tehetik mindezt gond nélkül, mert a Kormány vagy semmit nem tesz ellene, vagy sajátos 
eszközeivel (nemzetgazdasági szempontból kiemelt beruházássá nyilvánítással, EU-támogatások 
odaítélésével, a garanciális elemeket tartalmazó törvényi előírások felpuhításával) még asszisztál is
ehhez. És csak azért nem nevezhetjük ezt kivételezésnek, mert a Kormány saját kezdeményezésű 
beruházásai is többnyire lábbal tiporják a környezeti szempontokat.

A főváros mellett áldozata e jelenségnek pl. az Albertirsa-Kecskemét 400kV-os távvezeték érintette 
tanyavilág, az ország legjobb talajainak számító Debrecen környéki termőföldek (amit állami 
segédlettel most az AUDI épít be) éppúgy, mint a Fidesz-közeli kezekbe került Balaton egésze.

Az LMP évekkel ezelőtt hiába tett feljelentést pl. a balatonfenyvesi yacht kikötő környezet- és 
természetromboló, törvénysértő megépítése ellen, elfogadhatatlan indoklással „ejtették” az ügyet. 
Pedig az élet minket igazolt a környező partszakaszok feliszapolódásával, a „köznép” érdekeinek 
csorbulásával és a közpénzből végzendő „kármentő” munkák szükségessé válásával.

Most ugyanez zajlik Balatonakaliban, ahol egy vízparti villaparkot és hotelt építő ingatlancég telke -
a Balatonakali volt kemping - előtt 150 méter hosszan, 8-12 méteres sávban letarolták a kiemelten 
védett nádast.



A tulajdonos a hírek szerint tagadja, hogy ő tette volna, bár partfalfelújításra, medertisztításra, 
tisztító nádvágásra állítólag kaptak engedélyt.

Csakhogy a Balaton kiemelt jelentőségű természetmegőrzési és különleges madárvédelmi terület. A 
nád kiirtására engedély nem adható, mert jogszabály szerint a Balaton tómedrében az I-III. osztályú 
nádasban tilos minden mechanikai beavatkozás, ami a nádas állományának minőségét károsítja. Itt 
sem lehetett volna a természetvédelmi célú kezelési tervben részletezett kezelés kivételével semmi 
olyat tenni, ami a nádas állományát veszélyezteti.

Ennek ellenére az érintett partszakaszon már február elejétől irtották a nádat, amit a helyiek jeleztek
a hatóságoknak. A munka leállítására, hatósági feljelentésre azonban nem került sor; a Veszprém 
Megyei Kormányhivatal csupán természetvédelmi bírságolási eljárást indított, amivel a nádason 
már nem lehet segíteni.

Miniszter Úr!

Várható-e hivatalos vizsgálat az ügyben: miért nem lépett azonnal a hatóság a nádirtás leállítása 
érdekében?

Miért nem tettek feljelentést ismeretlen tettes ellen?

Valójában mire kapott engedélyt a beruházó, azt ki és mikor ellenőrizte/ellenőrzi?

Várható-e, hogy az Alkotmánybíróság legutóbbi döntése értelmében helyreállítják a környezeti 
hatóság függetlenségét?
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